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15.-16. Νοεμβρίου 2012 (Θεσσαλονίκη) 

- Αναφορική έκθεση - 

 

Θέμα: Οικονομική κρίση και τοπική αυτοδιοίκηση 

Το στρόγγυλο τραπέζι συντονίζεται από τον κο Αντώνη Καμάρα, προσωπική σύμβουλο του 

δημάρχου Θεσσαλονίκης. Συμμετέχουν ως εισηγητές: 

■ Καθ. Δρ. Νίκος Τσάτσος, Πάντειο Νοσοκομείο Αθηνών 

■ Κατερίνα Καραγιάννη, Πρόεδρος του Δημοσιονομικού Φόρουμ Θράκης 

■ Katrin Brenner, Δημοτικός σύμβουλος του δήμου Iserlohn, αρμόδια τομέα γενεών και 

εκπαίδευσης 

 

Η Κατερίνα Καραγιάννη αναφέρθηκε στην επανεκκίνηση της παραγωγής μεταξιού στην 

Θράκη, μιας σημαντικής γεωστρατηγικής περιοχής της Ευρώπης. Απαίτησε μια ΕΟΖ για την 

εν λόγω περιοχή, προκειμένου να υπάρξει μια οικονομική ανάπτυξη. 

Ο κος Καθηγητής Τσάτσος παραπονέθηκε για το ότι το δημοτικό σύστημα βασίστηκε 

σ’απολύτως απαρχαιωμένες και εσφαλμένες βάσεις. Οι μεταρρυθμίσεις (Καποδίστριας και 

Καλλικράτης) δεν εφαρμόζονται στο δημοσιονομικό σύστημα. Παρουσίασε λεπτομερείς 

στατιστικές, σύμφωνα με τις οποίες, στην Ελλάδα η χρηματοδότηση των δήμων βασίζεται 

κατά κύριο λόγο σε επιχορηγήσεις και στην τελευταία θέση βρίσκονται τα δημοτικά 

φορολογικά έσοδα (0,7% των συνολικών φορολογικών εσόδων αποτελούν δημοτικά έσοδα). 

Σημαντικό είναι, να διευκρινιστούν οι αρμοδιότητες των διαφόρων επιπέδων (αρμοδιότητες 

και έσοδα) και να δοθεί στην τοπική αυτοδιοίκηση αυτοτέλεια σχετικά με τα έσοδά τους. Θα 

πρέπει να δημιουργηθούν εργαλεία με τα οποία θα εκτιμάται η αποτελεσματικότητα της 

είσπραξης φόρων. Η αποτελεσματικότητα θα πρέπει να επιβραβεύεται, κάτι που δεν 

συμβαίνει σήμερα. Συνάμα θα πρέπει να υπάρξει μια δίκαια κατανομή των επιδοτήσεων, των 

οποίων ο ουσιαστικός στόχος θα πρέπει να είναι η εξισορρόπηση ανισοτήτων. Θα πρέπει να 

μάθει κανείς από τις βέλτιστες πρακτικές των άλλων χωρών. 

Η κα Katrin Brenner μίλησε για τις επιπτώσεις της κρίσης στην νεολαία της Ευρώπης. 

Παρουσίασε δε μια μελέτη σύμφωνα με την οποία οι νέοι αντιδρούν είτε ακραία είτε καθόλου 

στην οικονομική κρίση. Η ανεργία των νέων αποτελεί και ένα δημοσιονομικό θέμα γιατί 

κοστίζει συνολικά 153 δις Ευρώ. Ενώ στην Αυστρία (ανεργία νέων 12%) η κρίση ξυπνάει 

ελάχιστο ενδιαφέρον στους νέους, στην Ιταλία (35% ανεργία νέων) και στην Ισπανία (50% 

ανεργία νέων) αναπτύσσουν τάσεις μετανάστευσης. Τα αποτελέσματα των ερωτηματολογίων 

της μελέτης έδειξαν ότι 72% των ερωτούμενων νέων είναι της γνώμης ότι η χώρα τους θα 

πρέπει να αντιδράσει στην κρίση με προγράμματα λιτότητας. Η εισηγήτρια ζητάει, όπως και 

στην Ευρωπαϊκή έκθεση νέων, η στρατηγική για τους νέους της ΕΕ να συνδεθεί με την 

στρατηγική για την ανάπτυξη Ευρώπη 2020, ενώ χαιρέτησε τις προσεγγίσεις του 

Ομοσπονδιακού Υπουργείου Εκπαίδευσης και Έρευνας, για εξαγωγή του δυαδικού 

συστήματος επαγγελματικής εκπαίδευσης, από την Γερμανία σ’ άλλες χώρες.  

Λοιπές προτάσεις από την πλευρά της για την Ελλάδα: 

■ Δημιουργία ή επαναδραστηριοποίηση της Βουλής των Νέων 



 

 

■ Ενσωμάτωση της Ευρωπαϊκής Βουλής των Νέων (τελευταία συνεδρίαση έγινε την 

30/31 Μαΐου 2012 στο Βερολίνο) 

■ Δυνατότητα μιας έκτακτης συνεδρίασης με αποκλειστικό θέμα την ανεργία 

Επίσης εξέφρασε την απαίτηση να μην υπάρξει καμία χαμένη γενιά και προσκαλεί όλους 

τους παραβρισκόμενους στην Βόρεια Ρηνανία-Βεστφαλία. 

Ο προσωπικός σύμβουλος του δημάρχου Θεσσαλονίκης, κος Αντώνης Καμάρα, παρουσίασε 

θετικές εξελίξεις ως προς την μείωση των λειτουργικών δαπανών του δήμου κατά 20%. 

Τόνισε την αναγκαιότητα συντονισμού των Ευρωπαϊκών κονδυλίων. Σκοπός του δήμου είναι, 

η περαιτέρω μελλοντική ανάπτυξη του τουρισμού στην πόλη. Μια πρώτη επιτυχία είναι η 

αύξηση του αριθμού επισκεπτών από το Ισραήλ κατά 110% το 2011, και στόχος είναι η 

πολύπλευρη ανάδειξη (ισραηλίτικη και ισλαμική) ιστορία της πόλης προκειμένου να γίνει 

ακόμη πιο ενδιαφέρουσα για τους τουρίστες. 

Ο κος Καμάρας αναφέρθηκε και στο δημοσιονομικό θέμα και σημείωσε ότι ο δήμος σε 

πολλά θέματα δεν έχει την εξουσία να λάβει αποφάσεις και επιπλέον είναι πολύ 

περιορισμένες οι δυνατότητες είσπραξης φόρων. Στους τομείς όπου ο δήμος είναι αρμόδιος ή 

έχει έστω την πολιτική εξουσία, πρόκειται να υπάρξουν αλλαγές, επισήμανες ο κος Καμάρας. 

Προς το παρόν, υπάρχουν επαφές με έναν στρατηγικό επενδυτή για το λιμάνι της 

Θεσσαλονίκης και επιπλέον θα υπάρξουν μεταρρυθμίσεις στο Πανεπιστήμιο. 

Ως προβλήματα της Θεσσαλονίκης, ο σύμβουλος ανέφερε: 

■ Mακροοικονομικό περιβάλλον 

■ Πελατειακές σχέσεις και προσήλωση σε κομματικές ιδιότητες 

■ Δυσκολίες χρηματοδότησης μεγάλων έργων υποδομής, όπως το Μετρό της 

Θεσσαλονίκης. Το εργοτάξιο επηρεάζει αρνητικά το λιανικό εμπόριο και τη συνολική 

ποιότητα ζωής 

■ Η πόλη δεν πρόκειται να επιτύχει κανέναν στόχο εάν η μητρόπολη, το σύνολο των 

δήμων, δεν αναπτύξουν μια μακρόχρονη κοινή στρατηγική 

Ο κος Παναγιώτης Καπάρας, εκπρόσωπος  της περιφέρειας Βορείου Αιγαίου, Panagiotis 

Kaparas, Vertreter der Peripherie Nord-Ägäis,spricht für die Inseln Lesbos, Samos und Ikaria 

und berichtet von Problemen durch fallende Preise für Agrarprodukte. Chance für die Inseln 

seien Windparks und Photovoltaikanlagen. Eine Herausforderung sei das Thema 

Abfallwirtschaft, hier hofft er auf notwendige Investitionen. 

Klaus Amoneit, Geschäftsführer des aktuellen forumsnrw e.V., bezieht sich auf den Vortrag 

von Frau Brenner und erklärt, man müsse das gefährliche Problem der Jugendarbeitslosigkeit 

und Berufsnot lösen. Die könne nicht die Politik alleine, auch Unternehmen müssen helfen. 

Ein Ansatz könnte es sein, Tandembetriebe für eine bi-nationale Berufsausbildung zu 

gewinnen. Alle Ebenen (kommunale, Länder-, nationale Parlamente und Europaparlament) 

müssen die Herausforderung gemeinsam annehmen. Als ersten Schritt planen das aktuelle 

forumnrw gemeinsam mit der Friedrich-Ebert-Stiftung eine Europäische Südkonferenz "Die 

verlorene Generation wiedergewinnen", die am 6. Und 7. Juni 2012 in München stattfinden 

und Wirtschaft, Politik und Gesellschaft an einen Tisch bringen soll. 

 

Ανταποκριτής: Philipp Haugwitz 


